
Zápis byl upraven pro potřeby vyvěšení na elektronické úřední desce 
z důvodu ochrany osobních údajů

Zasedání Zastupitelstva Obce SkrchovZasedání Zastupitelstva Obce Skrchov

č. č. 77  
 konané  dne 28. 4. 2015 konané  dne 28. 4. 2015

Zasedání se konalo v budově obecního úřadu, zahájeno bylo v 18:02 hod., přítomno bylo 
6 zastupitelů ze 7, omluven pan Kamil Stria. Dále byla přítomna paní Eva Zouharová ze Správy a 
údržby silnic JMK a Ing.Jakub Noll z firmy BaL Teluria..  
Starostka obce (dále předsedající) přivítala přítomné a konstatovala řádné svolání a usnášení- 
schopnost zasedání zastupitelstva. Kopie oznámení o konání zasedání je uvedena v příloze zápisu. 

Předsedající navrhla určit zapisovatelem pana Františka Bubeníka a ověřovateli zápisu 
pana Petra Kopečného a pana Ladislava Chladila.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo Obce Skrchov určuje zapisovatelem pana Františka Bubeníka 
a ověřovateli zápisu pana Petra Kopečného a pana Ladislava Chladila.

Výsledek hlasování:   Pro     6        Proti      0      Zdrželi se     0
Usnesení č. 7/1 bylo schváleno.

Předsedající seznámila přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou  
členům zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úřední desce.  V programu zasedání 
navrhla přesunout  bod  1.Kontrola plnění přijatých usnesení před bod 5. Rozpočtové opatření 
č.4/2015, aby nebyli zbytečně zdržováni pozvaní hosté. Ze strany zastupitelů nebyly k návrhu 
programu vzneseny návrhy na doplnění. 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo Obce Skrchov schvaluje následující program zasedání zastupitelstva:
1. SÚS JMK
2. Barvy a Laky Teluria
3. ESO Skrchov
4.Kontrola plnění přijatých usnesení
5. Rozpočtové opatření č.4/2015
6. Různé

Výsledek hlasování:   Pro     6         Proti      0       Zdrželi se     0
Usnesení č. 7/2 bylo schváleno.

1. SÚS JMK1. SÚS JMK
Předsedající přivítala paní Evu Zouharovou ze Správy a údržby silnic JMK s tím, že 

byla pozvána, aby byl dojednán další postup při rekonstrukci mostů přes Svitavu – 
nedostatek v koordinaci se např. projevil při přeložce vedení NN, kdy byl kabel od rozhlasu 
přeložen na břízu, přitom mohl být odstraněn. Obec se také domnívá, že došlo ke změnám 
ploch dočasných a trvalých záborů, na které jsou uzavřeny smlouvy.

Paní Eva Zouharová nejprve konstatovala, že původně měli rekonstrukci provádět tři 
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investoři – SÚS, BaL Teluria a obec Skrchov, minulý rok se obec z finančních důvodů 
rozhodla na stavbě nepodílet – vypustily se tedy části stavby "křižovatka" (plocha před 
branou Telurie), přeložka kanalizace a dojde ke zkrácení chodníku.
V současnosti je ukončeno výběrové řízení, zakázku získala firma SDS EXMOST spol. s r.o.
za cenu 8 798 800 Kč. Ohledně vedení rozhlasu uvedla, že přeložka rozhlasu je součástí 
přeložky vedení NN, přičemž ve stavebním povolení není o přeložce rozhlasu nic uvedeno.

Pan Petr Kopečný upozornil na to, že při vydávání stavebního povolení (v lednu 2015) 
vycházel stavební úřad z původní dokumentace, podle které měla přeložku vedení rozhlasu 
zajistit obec – v nové stavební dokumentaci už není přeložení nebo odstranění vedení 
rozhlasu zmiňováno. Na námitku, proč na to obec neupozornila v připomínkách uvedl, že to 
nebylo možné, protože s novou projektovou dokumentací bylo možno se seznámit až nyní po
zveřejnění na stránkách SÚS v souvislosti s výběrovým řízením.

Předsedající uvedla, že z projektové dokumentace a stavebního povolení není zřejmé, 
kdo uvede do náležitého stavu plochu komunikace od vjezdu do Telurie po první most, která 
je nyní z větší části pokrytá nájezdem mostního provizoria. Stavební úřad ve svém 
stanovisku vycházel z původní dokumentace, kde tuto plochu rekonstruuje obec – nyní je 
situace jiná; přitom není zřejmé, v jakém stavu komunikace bude po odstranění nájezdu. 

Pan Petr Kopečný uvedl, že stavební povolení počítá s odstraněním části potrubí 
vodovodního přivaděče Vlkov – Letovice; je nutné jej vykopat a předat provozovateli 
vodovodu. Přitom dojde jednak k výkopu v zmiňované části komunikace, jednak k 
odstranění oplocení přilehlé nemovitosti – je tedy třeba dojednat, kdo toto uvede do 
původního stavu.

Další připomínka byla vznesena ohledně umístění vodoměrné šachty vodovodního 
přivaděče, kterou projekt umístil do jízdní dráhy vozidel v bráně areálu Telurie – bylo 
dohodnuto posunout tuto šachtu mimo vjezd do areálu. Předsedající také upozornila na 
potřebu zajištění přístupu do domu č.p.3, který bude při přeložce vodovodního přivaděče 
ztížen.

Dále se předsedající otázala, zda bude jednání k objízdné trase při uzavření mostů.

Paní Eva Zouharová k poslednímu dotazu uvedla, že jednání k objízdné trase určitě 
bude, zajištění objízdné trasy má na starosti zhotovitel stavby, který zajistí také dopravní 
značení. K výše uvedeným připomínkám paní Zouharová sdělila:

- plocha komunikace bude po stavebních zásazích opravena

- bude projednáno posunutí šachty mimo vjezd do areálu

- bude opraven plot přilehlé nemovitosti

- v rámci stavby bude odstraněn kabel místního rozhlasu.

Pan Kopečný upozornil na to, že se změnily plochy dočasných a trvalých záborů, na 
které byly uzavřeny smlouvy – bylo by tedy potřebné prošetřit, zda jsou smlouvy o záborech 
aktuální. Také se otázal, zda se počítá s vyřízení věcných břemen.

Paní Zouharová uvedla, že SÚS má dojednáno se Svazkem VaK a Povodím Moravy, že
po dokončení stavby budou zřízena věcná břemena na trvalé zábory. Po dokončení stavby 
předá SÚS dodklady na krajský úřad, který věcná břemena vyřídí – správa silnic to už pak 
nemá možnost ovlivňovat. Dále paní Zouharová uvedla, že budou pravidelně pořádány 
kontrolní dny, na které bude obec dostávat pozvánky; kontrolní dny budou probíhat v Telurii 
a obec na nich bude moci vznášet dotazy nebo připomínky.

Po projednání tohoto bodu programu paní Eva Zouharová v 18:45 hod. odešla, 
předtím v 18:30 hod. přišla paní Šárka Trubáková.
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2. Barvy a Laky Teluria2. Barvy a Laky Teluria

Předsedající přivítala ředitele firmy BaL Teluria Ing.Jakuba Nolla s tím, že jej pozvala 
z důvodu blížícího se termínu veřejného projednání územního plánu obce, ve kterém dojde k 
vymezení plochy pro skladovací prostory firmy.

Ing. Jakub Noll uvedl, že Ředitelství silnic a dálnic požadovalo záruku, že stavba 
skladu neomezí budoucí obslužnou komunikaci u silnice I/43, proto došlo v projektu k 
posunutí stavby dál od silnice I/43. Zákres nové polohy skladu uveden v příloze zápisu.

Ohledně napojení skladu na plyn a vodovod Ing.Noll uvedl, že že projektant navrhl 
plyn prokopat pod železnicí z Telurie, vodovod napojit z místa u opěrné zdi.

Předsedající se otázala, jak bude připojení vody financováno – pokud by to totiž bylo 
pojato jako "rozšíření vodovodní sítě", pak by Svazek účtoval tyto náklady obci do 
"mínusovosti". Pro úsporu nákladů navrhla prověřit, zda by pro napojení nebylo možno 
využít staré vodovodní potrubí od nyní nevyužívaného vodojemu – ušetřilo by se rozkopání 
chodníků.

Ing. Noll uvedl, že zatím počítají s tím, že náklady na přípojky zaplatí Teluria; 
požadavky na dodávku vody nebudou velké, půjde o zajištění sociálního zařízení 
pro cca. 20 zaměstnanců. 

Na závěr předsedající uvedla, že před semafory ze strany obce parkují v noci a ráno 
kamiony – po dokončení rekonstrukce mostů to bude třeba řešit změnou dopravního značení.

Po projednání tohoto bodu programu Ing. Jakub Noll odešel.

3. ESO Skrchov3. ESO Skrchov

Předsedající oslovila přítomné členy sdružení ESO Skrchov paní Šárku Trubákovou a 
pana Jana Rouchala ohledně další existence sdružení – zda budou pokračovat v činnosti, 
nebo ne. V případě že se v činnosti pokračovat nebude, je třeba nějak ukončit nájemní 
smlouvu, protože pokud tato trvá, musí obec sdružení fakturovat spotřebovanou vodu a 
poměnou část spotřeby plynu.

Pan Jan Rouchal uvedl, že se nepodařilo kontaktovat stávajícího předsedu sdužení, aby 
svolal členskou schůzi, na které by se další existence sdružení vyjasnila. Dotázal se, zda v 
případě, že sdružení svou činnost ukončí, bude možno pořádat akce pod obcí. Předsedající 
odpověděla, že by to možné bylo.

Paní Šárka Trubáková uvedla, že pokud by byla možnost využívat areál, jsou lidé, kteří 
budou ochotni sekat v areálu trávu; zjistí, kdo je ochoten něco dělat (např. při organizaci 
Dětského dne) ať už v rámci sdružení nebo mimo ně.

V diskuzi byly projednány různé možnosti řešení situace – po nahlédnutí do stanov 
sdružení bylo zjištěno, že členskou schůzi mají možnost svolat také členové výboru sdružení 
– proto paní Trubáková s panem Rouchalem svolají členskou schůzi sdružení, na které 
rozhodnou o dalším směřování sdružení.
V závěru diskuze bylo dohodnuto uspořádat Dětský den okolo 19. června.

Po projednání tohoto bodu programu paní Šárka Trubáková v 20:15 hod. odešla.

3. stránka z  5



4. 4.             Kontrola plnění přijatých usneseníKontrola plnění přijatých usnesení

Předsedající informovala přítomné o stavu plnění usnesení přijatých na minulém 
zasedání zastupitelstva:

• Byly objednány a zpracovány podklady a žádosti o dotace, žádosti byly podány – 
viz. další bod jednání 

• Rozpočtové opatření č.3/2015 bylo postoupeno účetní obce

Výpis usnesení z předchozího zasedání zastupitelstva obce je uveden  příloze zápisu.

5. Rozpočtové opatření č.4/20155. Rozpočtové opatření č.4/2015

Předsedající seznámila zastupitele s rozpočtovým opatřením č.4/2015, které na straně 
příjmů zohledňuje úhradu nákladů na pořízení územního plánu, na straně výdajů navyšuje 
položky pořízení územního plánu, zpracování žádosti o dotaci SFŽP a budova OU – oprava. 
Úplné znění rozpočtového opatření je uvedeno v příloze zápisu.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo Obce Skrchov schvaluje rozpočtové opatření č. 4/2015.

Výsledek hlasování:   Pro     6        Proti      0       Zdrželi se     0
Usnesení č. 7/3 bylo schváleno.

6. Dotace a likvidace odpadů6. Dotace a likvidace odpadů

Předsedající informovala zastupitele o stavu žádostí o dotace:

- žádost o dotaci na zateplení bodovy OÚ – z krajského úřadu došlo doporučující stanovisko,
žádost o dotaci podána, zatím bez připomínek nebo požadavků na doplnění

- žádost o podporu na likvidaci BRKO – krajský úřad zaslal nedoporučující stanovisko, 
starostka zaslala poskytovateli dotace námitku proti tomuto stanovisku, krajské zastupitelstvo
by to mělo projednat 30. dubna (celkem KÚ zamítl 18 žádostí – podporuje velké svozové 
firmy).

6. Různé6. Různé
Předsedající seznámila zastupitele s následujícím:

a) Z VAS přišlo vyúčtování kalkulace vodného – v minulém roce došlo k značnému 
navýšení nákladů na provoz; proto bylo vyvoláno jednání na VAS při kterém bylo 
zjištěno, že Skrchovu byly účtovány i náklady za část patřící ke Slatince.

b) Přišla žádost o dar na provoz záchranné stanice pro opuštěná a zraněná zvířata v Zeleném 
Vendolí – v diskuzi převládlo stanovisko dar neposkytnout, činnost stanice nemá s obcí 
žádnou spojitost. 
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c) Došla nabídka, aby se obec podílela na společných nákupech energií v rámci JMK. 
Předsedající uvedla, že přechodem od RW k EONu ušetří obec cca 10 000 Kč ročně, instalací
úsporek ve veřejném osvětlení cca 15 000 Kč ročně. V diskuzi bylo uvedeno, že velikost 
možné úspory není taková (odhad 1500 – 3000 Kč), aby se to obci vzhledem k administraci 
vyplatilo.

d) Z jednání ve věci výměny LED světla VO u mostů vyplynulo, že pořízení tohoto světla není 
ani nutné (firma Energetika Boskovice má oprávnění k provádní montážních prací v 
ochranném pásmu VN), ani vhodné – v případě poruchy (přepětí v síti) je oprava finančně 
náročná – je doporučeno použít standardní výbojkové svítidlo. Věc je v dalším jednání.

e) Soud ve věci určení vlastnictví obecního pozemku p.č. 309/5 pod zdí plotu u domu č.p. 16 
je odročen na neurčito z důvodu pobytu zástupce žalovatele v lázních. Žalující strana 
má údajně zpracovánu projektovou dokumentaci. Předsedající uvedla, že by bylo 
potřebné vyhledat právní pomoc u právníka se specializací na obecní právo.

f) Předsedající uvedla, že vzhledem k podnětům občanů bude vhodné při výměně úsporek ve 
svítidlech VO upřednostnit úsporky s teplým světlem.

Zasedání bylo ukončeno v 21:15, přítomno 6 zastupitelů ze 7.

Přílohy zápisu:

1. Prezenční listina
2. Kopie oznámení o konání zasedání zastupitelstva
3. Výpis   přijatých usnesení
4. Nákres nové polohy expedičního skladu
5. Kopie usnesení přijatých na minulém zastupitelstvu
6. Rozpočtové opatření č. 4/2015

Zápis byl vyhotoven dne:  8. května 2015

zapisovatel:             ............................................................

ověřovatelé:             ............................................................... 

       
 

 ............................................................... 

starostka:                 .............................................................. 
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